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SKUATINI CRNE GORE

Na osnovu olana 135 Ustava Cme Gore, Olana 69 stay ii 2 i elana 73 stay 4 Poslovnika
Slcupkine Cme Gore, Odbor za politielci sistem, pravosude i upravu sa 59. sjednice, oddane 23.
septembra 2014. godine, podnosi

IZVJEgTAJ
SA KONSULTATIVNOG SASLIAANJA KANDIDATA SA LISTE ICANDIDATA

KOJI ISPUNJAVAJU ZAKONSKE USLOVE ZA IZBOR VRHOVNOG DRiAVNOG
TU2I0CA CRNE GORE

Na 59. sjedniei Odbora za politieki sistem, pravosude i upravu odrianoj 23.
septembra 2014. godine, realizovano je Konsultativno saslu ganje kandidata sa Liste
kandidata koji ispunjavaju zakonske uslove za izbor Vrhovnog driavnog tuZioca Crne
Gore u sidadu sa Clanom 135 stay 2 Ustava Crne Gore i 73 stay 4 Poslovnika Skupgfine
Crne Gore.

U uvodnoi riieei Rifat Rastoder, predsjednik Odbora za politieki sistem, pravosude i
upravu, podsjetio je da je na 12. sjednici prvog redovnog zasijedanja u 2013. godini, 31. jula
2013. godine, Slcupkina erne Gore, usvojila Amandmane I do XVI na Ustav Cme Gore.

Amandmanom III, kojim se zamjenjuju tae. 13 i 14 elana 82 Ustava, propisano je da
Skupkina Cme Gore, izmedu ostalog, bira i ranje§ava Vrhovnog driavnog tuZioca.

Atnandmanom X, kojim se zamjenjuje elan 135 Ustava, propisano je da Vrhovnog
drZavnog tuZioca bira i ranje gava Slcupkina, nakon saslu'ganja u nadlanom radnom tijelu
Slcupkine, na predlog TuZilaekog savjeta, po raspisanom javnom pozivu.

Skupgtina Cme Gore je, shodno Ustavnim izmjenama u oblasti pravosuda, na sjednici
osmog vanrednog zasijedanja, 24. septembra 2013. godine, izmedu ostalih, usvojila Zakon o
izmjenama i dopunama Zakona o drZavnom tu2i1akvu.

C- lanom 36 ovog Zakona, propisano je da TuZilaelci savjet dostavlja Skupkini Crne Gore
obrazlolen Predlog za izbor Vrhovnog drZavnog tuZioca, sa listom kandidata koji ispunjavaju
zakonske uslove za izbor Vrhovnog drZavnog tuZioca.

Takode, izmjenama i dopunama Poslovnika Skupkine Cme Gore od oktobra 2013.
godine, predvidene su i nove nadleZnosti Odbora za politielci sistem, pravosude i upravu, na
naein da Odbor razmatra Predlog za izbor Vrhovnog drZavnog tulioca.
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Tunlaelci savjet je, u skladu sa elanom 36 Zakona o driavnom tuZilakvu („Slidbeni list
RCG", br. 69/03 i „Slulbeni list CG", BR. 40/08, 39/11 i 46/13), nakon sprovedenog postupka za
utvrdivanje predloga za izbor Vrhovnog driavnog ttdioca Cme Gore, po javnom pozivu,
objavljenom u „Sluthenom listu Cme Gore", broj 23/14 od 30. 05. 2014. godine i dnevnom listu
„Pobjeda" od 31. 05. 2014. godine, na nejavnoj sjednici odrZanoj 22. jula 2014. godine, veCinom
glasova svih elanova, utvrdio PREDLOG da se za Vrhovnog drZavnog tuZioca Cite Gore izabere
Ivica Stankovie, sudija Vrhovnog suda Cme Gore.

Odboru za politidki sistem, pravosude i upravu, kao matiOnom odboru, 24. jula t.g.
dostavljen je Predlog Tu2ilaekog savjeta za izbor Vrhovnog drIavnog tuiioca Cite Gore sa
biografskim podacima, i Listom kandidata koji ispunjavaju zakonske uslove za izbor Vrhovnog
dr2avnog tuZioca, koji je podnio Tuzilaai savjet.

Na 58. sjednici Odbora za politieki sistem, pravosude i upravu, odr2anoj 25. jula
2014. godine, realizovano je Konsultativno sasluganje kandidata za izbor Vrhovnog dr2avnog
tulloca Cite Gore, Ivice Stankoviea, sudije Vrhovnog suda Cite Gore, predlolenog od strane
Tuiilaekog savjeta.

Na desetoj sjednici prvog redovnog (proljeenjeg) zasijedanja Skup gtine Crne Gore
25. saziva, odrianoj 25. jula 2014. godine, kandidat za Vrhovnog driavnog ttaioca Crne
Gore Ivica Stankovie, sudija Vrhovnog suda Crne Gore, nije dobio potrebnu dvotreeinsku
veeinu.

tlanom 91 Ustava Crne Gore, propisano je da ee Skupgtina, u slueaju da se u
prvom krugu ne izglasa predloieni kandidat za Vrhovnog drlavnog tuiioca, u drugom
glasaniu tropetinskom veeinom svih poslanika, nairaniie nakon miesec dana, izabrati 
Vrhovnog driavnog tulloca iz reda svih kandidata koji ispuniavaju zakonske uslove.

Kandidati sa Liste kandidata koji ispunjavaju zakonske uslove za izbor Vrhovnog
drZavnog tuZioca Cme Gore bili su: Vuelovie Veselin, Gaeevie Rogova Vesna, Latkovie
Miodrag i Strugar Dragoljub.

Dopisom broj 00-63-3/14-41 od 12. septembra 2014. godine, gdin Veselin Vuekovie,
obavijestio je Odbor da povlaei kandidaturu za izbor Vrhovnog drZavnog tuZioca Cite Gore.
Takode, gdin Miodrag Latkovie, dopisom broj 00-63-3/14-43 od 17. septembra 2014. godine,
obavijestio je Odbor da povlaei kandidaturu za izbor Vrhovnog drZavnog tu2ioca Cite Gore.

Dakle, preostah kandidati sa Liste kandidata koji ispunjavaju zakonske uslove za
izbor Vrhovnog driavnog tulioca Crne Gore su:

- Gaeevie Rogova Vesna i
- Strugar Dragoljub.

Uslijedila su uvodna predstavljanja kandidata:

U uvodnom predstavlianiu, kandidat sa Liste kandidata koii ispuniavaiu zakonske
uslove za izbor Vrhovnog driavnog tulioca Crne Gore, Vesna Gaeevie Rogova, saopkila je
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da je rodena 01.04.1956. godine u Mojkovcu. Zavrkla je Pravni fakultet u Sarajevu 1982. godine
i po1o2ila pravosudni ispit pred Komisijom Polcrajinskog sekretarijata za pravosude u
Radno iskustvo zapooela je kao sudijski pripravnik u Opkinskom osnovnom sudu u Dakovici,
nakon dega je, 1986. godine birana za sudiju u Olcruinom privrednom sudu. Istakla je da je
obavljala poslove sudije krivieara, au i i sudije pamieara. U toku svoje radne karijere birana je i za
Vttioca duThosti predsjednika Olcruinog privrednog suda, nakon eega je podnijela ostavku na
navedeno mjesto i pregla u advokaturu 1990. godine, kojom se na Kosovu bavila do 1999. godine
kada prelazi da ivi u Cmu Goru. Od 2003. godine upisana je u imenik advokata Advokatske
komore Cme Gore, koje poslove obavlja do danas.

U daljem izlaganju, navela je da nikad nije bila élan nijedne politieke partije. S tim u
vezi, kandidaticinja Gaeevio Rogova, obratila se elanovima Odbora apelujudi da izaberu
nestranaelcu lienost, i dodala da mjesto za koje se kandidovala ne posmatra kao privilegiju, \fee
profesionalni izazov, s obzirom na einjenicu da posao ttaildtva, izmedu ostalog, predstavlja
naporan terenski posao, koji zahtijeva veliko angeovanje i timski rad.

U uvodnom predstavljaniu, kandidat za izbor VDT-a, Dragoljub Strugar, naveo je
da je roden 31.03.1957. godine u Bijelom Polju. Zavitio je Pravni fakultet u Titogradu 1981.
godine i po1o2io pravosucini ispit u Beogradu 1985. godine. Poslovima pravne struke bavi se od
1982. godine. Svoj radni vijek zapoeeo je u organizaciji opkinskog Javnog tu±ila§tva u
Titogradu gdje je obavio pripravnielci sta. Od Skupkine opkine Titograd izabran je za sudiju
Opkinskog suda za prelcrgaje, eije je du2nosti obavljao dvije godine. Nakon toga, od 1987. do
1994. godine, a na predlog Opkinskog javnog tu'Zioca, obavljao je funkciju zamjenika
Opkinskog javnog tuZioca u Podgorici. Na Herd zahtjev napustio je pomenutu funkciju, nakon
eega prelazi u advokaturu, 'dime se bavi i danas. Istakao je da je poslednje dvije godine élan
Upravnog odbora Advokatske komore Cme Gore, i dodao da nije élan nijedne politieke partije.
Odluku da se kandiduje za izbor Vrhovnog deZ'avnog ttfiioca donio je samostalno, uz prethodnu
saglasnost porodice.

Na kraju je istakao da Vrhovni chlavni tunlac, kao institucija, u poretku svake drhve
predstavlja jedan od najozbiljnijih organa, kome je povjerena zakita sloboda i prava eovjeka i
gradanina, u svim oblastima ivota. Kao razloge za prijavu, Dragoljub Strugar je naveo da sebe
smatra sposobnim da odgovori duThostima funkcije za koju se prijavio i dodao da posjeduje
moralni dignitet, dostojanstvo i hrabrost, kao i profesionalno islcustvo, koje je garancija za
uspjdno vrknje duinosti VDT-a.

U nastavku sveobuhvatne i konstruktivne rasprave ueestvovali su poslanici, elanovi
Odbora, postavljajuei konkretna pitanja:

Poslanik Slaven Radunovie, u svojoj rijeoi istakao je znaeaj hitnosti izbora VDT-a, kao
najvainije karike u borbi protiv korupcije i organizovanog lcriminala, dodajuei da je neophodno
izabrati osobu koja je voljna i dovoljno hrabra da se suoei sa problemima u Cmoj Cori. Poslanik
Radunovie je naglasio da postoji kontradilctomost u djelovanju pojedinih tui1aca, gdje se, s
jedne strane, oesto u pritvom zadravaju lica bez optuhice, dok na drugoj strani postoje
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slueajevi kada se, kod teglcih lcrivienih djela, odredena lica pu gtaju na slobodu, to 'proizvodi
trogkove za poreske obveznike u Cmoj Gori. 5 tim u vezi, navodedi slueaj nedavnog ubistva u
Herceg Novom, postavio je pitanje kandidatu Dragoljubu Strugaru, koja bi bila njegova
instrukcija kolegama tuZiocima, s obzirom na einjenicu da su nakon ispitivanja, bra& Bigovid,
pugteni na slobodu. Dodao je da je ispravnost talcve odluke dovedena u pitanje, s obzirom na
pretpostavlcu da se radi o mogueim saueesnicima ubistva, koji hi nakon takve odluke tuZioca
mogli da izvrge pritisak na svjedoke.

Dragoljub Strugar, kandidat za VDT-a, odgovorio je da postoje sludajevi o kojima se
bez dovoljno infommcija ne moie govoriti, dodajudi da o navedenom slueaju posjeduje
informacije iskljueivo iz sredstava javnog informisanja. S tim u vezi, mi gljenja je da tithlac u
Herceg Novom, sa aspelcta po gtovanja zakona, nije napravio gregku, dok je sa druge strane,
ljudski i moralno bibo u redu da bra& Bigovid budu zaddana u pritvoru.

Poslanik Veljko Vasiljevie je postavio pitanje kandidatima da Ii smatraju da je
formiranje Specijalnog tuiilagtva, u stvari rehabilitacija sada gnjeg Vrhovnog dilavnog ttailagtva
za izostanak aktivnosti u odredenim pitanjima, a u odredenim slueajevima i rehabilitacija za
saueesnigtva u pojedinim djelima organizovanog kriminala.

Vesna Gaeevie Rogova, kandidat za VDT-a, u svom odgovom, istakla je da je
tuZilagtvo grana vlasti sa najmanje reformi i sa najslabijim rezultatima, dodajuei da prvenstveno
misli na Vrhovno deZavno tuZilagtvo i specijalnog tuZioca. Sama einjenica da se pod
dobronamjemim pritiskom meclunarodne zajednice, a kroz postojeCe stanje stvari u
ukazala potreba za osnivanjem jo g specijalnijeg Specijalnog tuZila gtva, name& se jasan odgovor
da prethodni tad nije dao odgovarajudi ueinak. Mi gljenja je da je institut specijalnog tuZioca
poreske obveznike u Cmoj Cori mnogo ko gtao, i dodala da optuZnice moraju biti kvalitetnije u
cilju uspjegnijeg daljeg postupka, koji za epilog treba da ima adekvatnu presudu, koja se neee
kasnije ulcidati.

Poslanik Veljko Vasiljevie, u svom komentaru je istakao da smatra da posao Specijalnog
tthlagtva nije van ingerencije Vrhovnog driavnog tunlagtva, zakljueivgi da je sadagnje
tuZilagtvo moralo dati bolji odgovor u odnosu na odredene predmete.

Dragoljub Strugar, kandidat za VDT-a, na pitanje poslanika Vasiljeviea, odgovorio je
da je nekadagnji Krivieni zakonik poznavao djela organizovanog kriminala, dodajudi da je Cma
Gora i dalje dr2ava u izgradnji, koja se prilagodava sistemima medunarodne zajednice, navodeai
za to primjer osnivanja Specijalnog drZavnog tu2i1a gtva. Zakljueio je da je einjenica da
Specijalno tuZila gtvo nema uoinak koji se od njega traZi i da postoje mnogi propusti u njegovom
radu.

Poslanik Vladislav Bojovie je kandidatima postavio pitanje koji su, po njima, razlozi
izostanka rezultata u borbi protiv organizovanog kriminala i korupcije na visokom nivou,
osvreuei se posebno na einjenicu da nema pravosnalnih sudslcih presuda u pomenutim oblastima.
Poslanik Bojovie je u nastavIcu izlaganja postavio pitanje da Ii smatraju da u Cmoj Gori postoje
politieki pritisci na rad tu2i1agtva, i da Ii je reizbor tuZilaca neophodan u cilju ostvarenja
slobodnog i samostalnog tuZila gtva. Dalje, postavio je pitanje da Ii je osoba koja je od 2007.
godine na oelu sudstva, a ranije tailagtva, trebalo da se prijavi i da bude izabrana za
predsjednicu Vrhovnog suda Cme Gore, te da ii tako negto vide kao dobar korak u pravcu
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ostvarivanja reformi iii predstavlja „tapkanj e u mjestu". Poslanika Bojovioa je dalje interesovalo
migljenje kandidata o radu tulilagtva u postupku istrage afere „Snimak", te da ii je po njihovom
migljenju, tuZilagtvo doprinijelo vraeanju povjerenja gradana u izborni proces, iii je to
nepovjerenje produbljeno. U svom daljem izlaganju, poslanik Bojovio se osvrnuo na slueaj
kupovine glasova aktivista DPS-a, u susret parlamentarnim izborima 2012. godine, i na samu
pre-sudu tog slueaja. S tim u vezi, postavio je pitanje da ii je uslovna osuda na gest mjeseci
adekvatna sankcija, ako se utvrdi da je poeinjeno krivieno djelo „zloupotreba sluthenog
pololaja" i da je torn prilikom nane gena gteta budZetu driave.

Dragoljub Strugar, kandidat za izbor VDT-a, odgovorio je da su rezultati Specijalnog
tunlagtva oeigledno izostali, imajuoi u vidu einjenicu da optuZnice nijesu opstale i da su donijete
oslobadajuoe presude. Istakao je da on nema dokaza da postoje politielci pritisci na rad tuZilagtva.
Kada je u pitanju izbor za predsjednika Vrhovnog suda, odgovorio je da je jedini kandidat koji je
konkurisao za navedeno mjesto bila biv ga i sadagnja predsjednica Vrhovnog suda Vesna
Medenica, te da ta einjenica govori dovoljno o torn pitanju. Kandidat je, u vezi afere „Snimak",
odgovorio da je za krivieno djelo „zloupotreba sluThenog pololaja" u Pljevljima predvidena
kazna od gest mjeseci do pet godina. U konlcretnom slueaju, presudena je kazna od gest mjeseci,
to predstavlja zakonski minimum, i dodao da je to vjerovatno sudska praksa za lica koja nijesu

ranije osudivana. Kada je u pitanju reizbor tu2ilaca, naveo je da se radi o institutu koji je
neminovan, imajudi u vidu loge optuZnice i oslobadajuoe presude.

Vesna Gaeevie Rogova, kandidatkinja za izbor VDT-a, u odgovoru na pitanje vezano
za izbor predsjednika Vrhovnog suda, istakla je da einjenica da se samo Vesna Medenica
prijavila na konkurs za pomenuti izbor, govori vie o drugima nego o njoj. Kada je rijee o
reizboru tuZilaca, mi gljenja je da je ranije bibo neophodnije izvrgiti kompletan reizbor nosilaca
pravosudne funkcije, dodajuei da je bolji mehanizam pokretanje postupaka disciplinske
odgovornosti. Dalje je navela da ne misli da za polcretanje postupka krivienog gonjenja treba da
postoji politielca volja. to se tide afere „Snimak", istakla je da je tu'itla gtvo, odmah po stizanju
kriviene prijave, trebalo da odreaguje i pokrene postupak istrage. Komentari gudi slueaj kupovine
glasova u Pljevljima, navela je da je bitno da je presuda bila osudujuaa, dodajuai da je kod
odmjeravanja visine kazne, praksa suda da uvijek gleda olalc gavajuee okolnosti.

Poslanica Sneiana Jonica je u svom izlaganju navela da se iz odgovora kandidata moglo
zakljueiti da rad tuZila gtva smatraju logim, dodajuei da takav sta y dijele i gradani Crne Gore, kao
i poslanici u Skup gtini. Poslanica Jonica je postavila pitanje kandidatima, na koji naein smatraju
da se postojeCe stanje u tuZilagtvu mole promijeniti. Takode, interesovalo je koji bi bili prvi
koraci kandidata u cilju izmjene rada i naaina funkcionisanja tuZila gtva, u slueaju da budu
izabrani za VDT-a. Na lcraju, uputila je pitanje Vesni Gaeevie-Rogova, da pojasni izjavu kojom
preporueuje Skupgtini da izabere nepartijsku honest za traZenu funkciju, te da Ii kandidatkinja
ima saznanja da neko od preostalih kandidata ne ispunjava navedeni Icriterijum.

Kandidatkinja Vesna GaCevie Rogova, u svom odgovoru je navela da nema saznanja
da neko od preostalih kandidata posjeduje partijsku pripadnost, te da je izjava bila uop gtena, ne
odnoseai se ni na koga od preostalih kandidata. Kada su u pitanju koraci koje bi preduzela
ukoliko bude izabrana, odgovorila je da je neophodno da se prvobitno upozna sa radom i da uoei
nedostatke u dosada gnjem radu tuZilagtva, te da bi nakon toga napravila odredeni plan koji bi
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prvobitno podrazumijevao konstituisanje timova za odredena kriviona djela. Pomenute timove
einili hi koordinatori, koji bi sa Vrhovnim driavnim ttinocem jednom mjeseeno imali sastanak, a
jednom u tri mjeseca sa svim nosiocima tuliladkih funkcija, vezano za rezultate koje su postigli.
Takode, istakla je da bi tulioce koji su radili na predmetima za koje nema rezultata rasporedila
na radno mjesto u drugom gradu ICao odgovor na pitanje u vezi sa moguaim politiekim
pritiscima, kandidatIcinja je navela da se centri takvog uticaja nalaze u familijamim odnosima,
odnosno nepotizmu, te da tunoce koji se potencijalno mogu naéi u talcvoj situaciji, treba izuzeti
od talcvih slueajeva. Dalje je navela da hi, ukoliko bude izabrana, formirala tim najboljih vjekaka
iz svih oblasti, i isti ukljueila u rad predmeta koji se nalaze u tuZilagtvu. Istakla je da bi svakako
vodila raouna o tome da sam Vrhovni driavni tuZilac izvrk uvidaj, jer od toga zavisi Icvalitet
kasnijeg toka predmeta. Kandidatkinja je istakla vainost timskog rada i odgovomosti, koju svako
sa svoje pozicije mora da ponese. S tim u vezi, dodala je da ne hi imala problema da tthoca koji
neodgovomo i nedovoljno lcvalitetno obavlja svoj posao, izuzme iz slueaja. Takode je navela da
je pri Vrhovnom driavnom tunlagtvu neophodno forrnirati odjeljenje za odnose sa javnogeu,
koje bi imalo svog portparola, kako bi blagovremeno informisali javnost. Na Icraju, naglasila je
da bi se naroeito zalagala za adelcvatnu implementaciju Zakona o maloljetnicima.

Kandidat za izbor VDT-a, Dragoljub Strugar, u odgovoru na pitanja poslanice Jonice,
naveo je da bi, u slueaju da bude izabran, prvo morao da vidi gdje se nalaze problemi u radu
tuZilakva, kao i da se upozna sa svim rukovodiocima drZavnih tuZilakava, i uopke sa trenutnim
funkcionisanjem tuZilakva. Zakljueio je da bi svoju duMost obavljao iskljueivo pokujuoi zakon.

Poslanik Genci Nimanbegu postavio je pitanje kandidatima koji motivi su ih opredijelili
da se prijave za ovu va2nu funkciju. Drugo pitanje bib o je da Ii su se u dosada gnjem radii susreli
sa situacijom da im se neko, u tuZilaekom iii sudskom postupku, obrati na manjinskom, tj. na
albanskom jeziku. S tim u vezi, naveo je primjer da se u Ulcinju eesto de gava da su sve strane u
postupku Albanci, a da se cjelolcupan proces vodi na sluThenom jeziku. Poslanika Nimanbegua
je zanimalo mikjenje kandidata oko zastupljenosti manjina u tuZila gtvu, te'Sta bi uradili po tom
pitanju. U daljem izlaganju, poslanik je pitao kandidate da Ii smatraju da, pored pozitivnih ocjena
o promjeni Ustava, postoji bojazan da zbog porodienih veza dode do stvaranja zatvorenog kruga
sudija i tuZioca i ugrolavanja sistema. Takode, upitao je kandidate da Ii su ikada zastupali javnog
funkcionera u slueajevima korupcije, i kakav je njihov sta y povodom predmeta ratnih zloeina.

Kandidatkinja Vesna Gaeevie Rogova, odgovorila je da je radila na predmetu hapknja
gradevinskih inspektora u Ulcinju, koji je pravosnaMo okonean osudujueom presudom u odnosu
na sve optuZene. U vezi sa predmetima ratnih zloeina, navela je da je bila branilac u predmetu
„Morinj", koji je takode okonean provosnalnom osudujueom presudom. Odgovarajuei na pitanje
u vezi sa problemom kada su stranke u postupku Albanci koji ne govore sluZbeni jezik,
kandidatkinja je odgovorila da je upoznata da se to desto de gava, aui i da razlog tome mole biti
einjenica da se radi o licima koja dolaze iz ruralnih oblasti. Dodala je da postoje situacije i kada
prevodilac ne mole vjerodostojno da prenese sadrZaj, te da tada nastaje nedostatak u smislu
pravne zakite strane u postuplcu, zakljuaujuoi da bi u Ulcinju, u sluThenoj upotrebi u sudovima,
trebalo uvesti albanslci jezik, pored opkine gdje ve6 jeste uveden. U vezi sa politiekim uticajem,
kandidatIdnja je odgovorila da smatra da se radi o pojedinaonim slueajevima u tuirlak-vu, i
dodala da isti treba da budu prepoznati i sankcionisani na adelcvatan naein.
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Kandidat Dragoljub Strugar, odgovarajuel na pitanje u vezi manjina sa aspelcta izbora
za rukovodioce organa, istakao je da glavni kriterijumi u svakom slueaju treba da budu ljudska i
moralna strana 6ovjeka i njegova struenost. Po pitanju ratnih zloeina, odgovorio je da je ratnih
zloeina bib, te da je dobro da isti nadu epilog u sudu, zbog odr2avanja dobrih odnosa medu
narodima. U vezi sa korikenjem matemjeg jezika u sudskim postupcima, odgovorio je da je
neophodno pogtovati odredbe Ustava, kojim se propisuje da je sluibeni jezik u Cmoj Gori
cmogorski, dok se pripadnicima manjinslcih naroda garantuje korikenje matemjeg jezika Kada
je u pitanju nepotizam u sudskoj i tuhlaekoj organizaciji, mi gljenja je da je razlog tome einjenica
da Tuhlaelci i Sudslci savjet biraju nosioce funkcija, i dodao da bi tu duhiost trebalo da preuzme
Skupkina, kao predstavnieto tijelo naroda. Na kraju, istakao je da nikada nije branio javnog
funkcionera, i da je u yearn slueajeva zastupao ogteeene strane u postupku.

Poslanik Milorad Vuletie, u svojoj Medi istakao je da predlcdeni kandidati imaju
profesionalne i liene lcvalitete, koji su na zavidnom nivou. Na poeetku svog izlaganja naveo je da
je funkcija Vrhovnog dr2avnog tuiloca jedna od najznaeajnijih u driavi, te da se ona vezuje za
najstruenije i najkvalitetnije kadrove, koji su dokazani u pravnoj struci. Poslanik Vuletie se
osvmuo na radni vijek kandidaticinje Gaeevie Rogova, konstatujuei da je velilci dio svoje karijere
provela u drugim, susjednim dr2avama. S tim u vezi, postavio je pitanje da ii je, osim
advokature, u Cnrioj Gori obavljala dmge poslove. Poslanik Vuletie je postavio pitanje
kandidatima koje su to struene i operativne radnje koje bi na podetku trebalo preduzeti u cilju
pove6anja lcvaliteta rada tuhla gtva. U odnosu na Poglavlja 23 i 24, postavio je pitanje kako
kandidati vide ulogu specijalnog tuZioca u tuhlaekoj organizaciji.

Vesna Gaevie Rogova, kandidatkinja za VDT-a, odgovorila je da nikad nije radila u
stranoj dr2avi, s obzirom na einjenicu da je Kosovo bibo autonorrina pokrajina u sastavu
Jugoslavije, u eijem se sastavu tada nalazila i Crna Gora, kojoj je, kako je istakla, dala velilci
doprinos, navodeei da je svoj radni vijek zapoeela u Mojkovcu. Po pitanju specijalnog tuhlagtva,
kandidatkinja je odgovorila da je i sam vrgilac du2nosti VDT-a, prilikom predstavljanja
godignjeg izvjegtaja o radu Vrhovnog dr2avnog tuhla gtva, ukazao na lo g uoinak Specijalnog
tuhlagtva, uzimajuei u obzir einjenicu da je preko 70% krivienih djela neotIcriveno.

Kandidat Dragoljub Strugar, u svom odgovoru naveo je da de, ukoliko bude izabran,
pokugati da, u saradnji sa kolegama, rad tuhla gtva ueini ko je moguee efikasnijim. Takode je
istakao da bi u tuhlagtvu trebalo napraviti organizaciju podjele na timove po zagtitnim
predmetima i objelctima. Kandidat je zakljueio izlaganje istakavgi da vjeruje u svoje znanje i
islcustvo, te da je siguran da oe, ukoliko bude izabran, svoju du2nost obavljati na najbolji naein.

Poslanik Milorad Vuletie je, u komentaru na izlaganje kandidatkinje Gaeevie — Rogova,
istakao da se ono to je rekao odnosilo na danas stranu dr2avu, te da nije imao namjeru da
izazove nesuglasicu. Takode je naglasio da, s obzirom na to da Vrhovni dr2avni tuhlac
predstavlja vrh pravne piramide u pravnom sistemu, treba voditi raouna o gkolskoj spremi,
pravnim i profesionalnim referencama, kao i o etnogenezi i drugim einiocima koji su bitni da bi
se stelda potpunija slika o kandidatu.

U svom obraeanju, poslanik Izet Walk, postavio je pitanje kandidatima da Ii su elanovi
nekih od medunarodnih i strukovnih udni2enja i asocijacija, da Ii govore neki strani jezik, kao i
da Ii mogu povuei paralelu izmedu rada Tuiilakva Cme Gore i tuhla gtava zemalja EU.
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U svom odgovoru kandidat Dragoljub Strugar je istakao da nije elan medunarodnih
udrulenja i asocijacija, kao i to da podataka vezanih za organizaciju talilatava u zemljama EU
nema. Takode, naveo je da posjeduje osnovno poznavanje engleskog jezika.

Kandidatkinja Gaeevie Rogova, vezano za uporedna islcustva, naglasila je da je sa istim
upoznata, iz razloga to se lcroz upoznavanje sa pravom EU mole unaprijediti domaee
zakonodavstvo. Kada je rijee o medunarodnim organizacijama, istalda je da nema elanstva u
istima, a vezano za ponavanje jezika, odgovorila je da je ueila engleslci, francuski i ruski jezik, a
da svakodnevno govori dva jezika paralelno: cmogorski/srpslci i albanslci.

Poslanica Marta Seepanovie, upitala je kandidata Strugara, da Ii je, po njegovom
miNjenju, formiranje specijalizovanog odjeljenja za lcriviena djela sa elementima korupcije, bez
obzira na visinu propisane kazne, koje je predvideno Nacrtom zakona o sudovima, opravdano i
cjelishodno, kao i kalcvo je njegovo mi§ljenje o strategiji reforme pravosuda. U daljem izlaganju,
osvmula se na komentar kandidaticinje Gaeevie Rogova, koji se odnosio na rasporedivanje
tulilaca u druga mjesta, u sludaju da ne obavljaju dobro svoj posao. Mi gljenja je da talcve tulioce
ne treba rasporedivati u druga, posebno ne manja mjesta, ve6 da ih treba razrijegiti dulnosti, pa
zakonom utvrdenoj proceduri.

Kandidatkinja Gaeevie Rogova je naglasila da je mgljenja da svako treba da dobije
drugu gansu, jer se mole desiti da u odredenoj sredini tulilac ne mole obavljati dobro svoj
posao, npr. zbog poznanstava i slinih einilaca. Prerasporedivanjem bi se dala gansa, i to bi jasno
pokazalo da Ii tulilac prethodno nije dobro obavljao posao zbog sredine iii zbog neznanja.

U svom odgovoru na pitanje poslanice Seepanovie, kandidat Dragoljub Strugar je,
vezano za formiranje specijalizovanog odjeljenja za kriviena djela sa elementima korupcije bez
obzira na visinu propisane kazne, mi ghenja da Icriviona djela sa elementima korupcije treba da
budu odvojena, odnosno da treba napraviti razliku, u zavisnosti od ozbiljnosti samog Icrivienog
djela, odnosno nivoa drukvene opasnosti.

Kandidatkinja Gaeevie Rogova je dodatno pojasnila da smatra da je rjeknje da se
formira specijalizovano odjeljenje za lcriviena djela sa elementima korupcije, bez obzira na
visinu propisane kazne, °dhoti°, iz razloga ko se korupcijom smatra i manja i veaa suma novca.
Takaie, telina konkretnog Icrivienog djela je bitna prilikom odmjeravanja kazne.

Poslanica Azra Jasavie je uputila pitanje kandidatima, da Ii Cc, ako budu izabrani,
prilikom gonjenja poeinilaca Icrivienih djela ispitivati etnogenezu i politielcu pripadnost. Takode,
upitala je dali smatraju da postoji veza izmedu rada tulilak-va i privrednog razvoja i, ako postoji,
kakva je uloga Vrhovnog driavnog tulioca u tom procesu. Vezano za finansijslcu istragu, pitala
je koji su dometi finansijske istrage, odnosno ko treba uraditi da bi se bolje pratili tokovi novca.

Kandidat Dragoljub Strugar je, u svom odgovoru, naglasio da Ustav propisuje
jednakost svih gradana, te da etnogeneza i politieka pripadnost ne treba da predstavljaju problem
tuliocu, prilikom donoknja odluke da Ii ee se protiv nekog voditi Icrivioni postupak iii ne. Kada
je rijee o vezi tulloca i privrednog razvoja zemhe, istakao je da je tulllac, ako dobro obavlja svoj
posao, utiee pozitivno na ulcupan razvoj Cite Gore i to ne samo na planu privrede, nego uopke.
Na pitanje vezano za finansijske istrage, odgovorio je da nije upoznat sa tim da je bib o koji
subjekt podnio direlctnu lcrivienu prijavu povodom privatizacije neke firme, uz osvrtanje na
einjenicu da oko nekih privatizacija postoje pride, medutim da bi tulilac mogao podiei krivienu
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prijavu, treba da se ispune odredene pretpostavke, prije svega da postoji kontigent dokaza koji bi
se dostavio tuZiocu i koji bi doveo do stepena osnovane sumnje.

Kandidatkinja Gaeevie Rogova, takode je mi gljenja da Vrhovni ddavni tuZilac treba da
bude profesionalac, te da mu ne smije biti vakno porijeklo, kao ni politieka pripadnost odredenog
lica prilkom obavljanja svog posla. Kada je rijee o privrednom razvoju i finansijslcim istragama,
kandidatkinja je miNjenja da su oni nerazdvojivo povezani, te da su finansijske istrage od
izuzetne venosti za dalji privredni razvoj jedne zemlje. Medutim, istakla je da se finansijske
istrage vode paralelno sa drugim predmetima, au i da bi cjelishodnije bib o da se vode odvojeno, jer
na taj nadin postupak ne bi dugo trajao. S tim u vezi, podsjetila je poslanike da bi u sluaaju da
bude izabrana na ovu funkciju, oformila tim vjekaka, prvenstveno za finansijske istrage.

Poslanica Azra Jasavie je, u svom komentaru, naglasila da strani i domaei investitori
neoe ulagati u ddavu ako nema pravne sigumosti, koja zavisi od nezavisnog i profesionanog
Vrhovnog ddavnog tulioca. Bez talcvog tuNoca ne mogu biti suzbijeni organizovani Ictiminal i
korupcija, ko dalje dovodi do izostanka privrednog razvoja i, samim tim, do neotvaranja novih
radnih mjesta. Iz tog razloga, istakla je da je uloga Vrhovnog ddavnog tuiioca kljuona za
suzbijanje korupcije na visokom novou, uspostavljanje pravne sigumosti i privredni razvoj.

Poslanik Veljko Zarubica, u svojoj rijeei je upitao kandidate za mi gljenje o Nacrtu
zakona o specijalnom tulilakvu.

1Candidatkinja Gaeevie Rogova je istalda da Nacrt zakona saddi dobra rjegenja,
posebno u dijelu koji se odnosi na formiranje posebnih timova u cilju suzbijanja organizovanog
kriminala i korupcije. U svom izlaganju, dodala je i to da smatra da bi uz formiranje specijalnog
tuillakva, trebalo oformiti, odnosno konstituisati i specijalni sud.

Kandidat Dragoljub Strugar je mikjenja da se radi od dobrom Nacrtu zakona, te da áe
rad Specijalnog tuZilakva uticati na ukupan razvoj Cite Gore.

Predsjednik Odbora Rifat Rastoder, se zahvalio kandidatima na konstruktivnom
razgovoru i istakao da su se nakon ovog Konsultativnog sasluKanja stvorile pretpostavke za
punovaino odlueivanje o izboru Vrhovnog driavnog tulioca, u odnosu na tri kandidata sa
Liste kandidata koji ispunjavaju zakonske uslove za izbor Vrhovnog driavnog tuiloca
Crne Gore u skladu sa elanom 91 stay 3 i elanom 135 stay 2 Ustava Crne Gore:

1. Ivicu Stankoviea
2. Vesnu Gaeevie Rogova
3. Dragoljuba Strugara

Takode je, predsjednik Odbora Rifat Rastoder, na lcraju, apelovao na kolege poslanike da
poku§aju da uoine sve, kako bi se ovo va2no pitanje razrijeklo do predstojede sjednice
Parlamenta, podsjetivk da ee Odbor Izvje§taj sa konsultativnog saslfi ganja proslijediti Skupkini
na clabe razmatranje i odlueivanje.

Za izvjestioca Odbora, na sjednici Skupkine odreden je poslanik Rifat Rastoder,
predsjednik Odbora.
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